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Protokół  nr  44/2014 z posiedzenia 
KOMISJI  ROLNICTWA  i  ROZWOJU  GOSPODARCZEGO 

w dniu 06 października 2014 r. 
 
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Omówienie projektu Uchwały Rady Gminy Krzemieniewo- zmieniającej Uchwałę                      

Nr XXVI/144/2013 z dnia 27 lutego 2013 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości                        
i porządku na terenie Gminy Krzemieniewo. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

 
 
Ad.1. W dniu 06 października 2014 r. otwarcia posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego, dokonała Przewodnicząca komisji– Pani Maria Kamyczek, która powitała 
przybyłych tj. Zastępcę Wójta oraz członków komisji- lista obecności stanowi załącznik nr 1                
do protokołu.  
 
Ad.2. Przewodnicząca przystąpiła wraz z członkami do dokładnego zapoznania się                             
z proponowanymi zmianami do regulaminu utrzymania i czystości porządku na terenie Gminy 
Krzemieniewo (załącznik nr 2 do protokołu). Wskazała na wstępie, iż jest to projekt zmian 
identyczny dla wszystkich gmin związku. Jeśli Gmina Krzemieniewo chciałaby coś zmienić,                
to wszystkie gminy musiałyby wziąć tą zmianę pod dyskusję.  

Oddano głos Zastępcy Wójta. Wyjaśnił, że zmiana regulaminu jest w interesie gmin 
zrzeszonych w Związku. Związkowi Międzygminnemu zależało by zmiany wprowadzono jeszcze        
za tej kadencji. Przetarg na nowego odbiorcę przeprowadzić należy w tym roku, by wyłoniony 
podmiot mógł zacząć działać od stycznia 2015 r. Firma startująca do przetargu musi znać zasady 
odbioru, treść regulaminu. Projekt zmian regulaminu został uzgodniony z radczynią prawną. 
Opracowano zmianę całych paragrafów, a nie tylko poszczególnych ustępów czy punktów,               
by uchwała ta była czytelniejsza. W sprawie projektu uchwały zaciągnięto opinię Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Lesznie. Została wydana opinia pozytywna, więc z punktu 
widzenia formalnego mamy już tą kwestię dopiętą. Gmina Krzemieniewo będzie prawdopodobnie 
jedną z pierwszych, która uchwali zmiany.  
Zastępca Wójta przystąpił do omówienia poszczególnych zmian w regulaminie. Wskazano 
konieczność segregacji odpadów zielonych, a nie jak to było wcześniej szerzej pojmowanego 
pojęcia odpadów ulegających biodegradacji. Doprecyzowano ponadto czego zabrania się 
gromadzić w pojemnikach przeznaczonych na zmieszane odpady komunalne oraz jak właściwie 
gromadzić odpady segregowane.  
Radna Kamyczek wskazała, że do kontenerów odpady wysegregowane często są wrzucane           
w woreczkach. Chodzi o to by nie zakłócać procesu segregacji. Dodała, że pracownicy firmy 
odbierającej odpady, w sytuacji gdy w pojemniku na odpady zmieszane zobaczą gruz czy trawę,  
to odmawiają odbioru.  
Zastępca Wójt a poinformował o kolejnych zmianach m.in. zwiększeniu pojemności worków                
do 240 litrów, czy ograniczeniu pojemności pojemników dla nieruchomości indywidualnej                  
do 1100 litrów. Wskazano, iż pojemniki czy kontenery powinny być przystosowane do odbioru 
mechanicznego za pomocą urządzenia typu HDS. W sytuacjach, gdy okazjonalnie występują 
zwiększone ilości odpadów zmieszanych dla nieruchomości zamieszkałych, można oddać je           
w workach dostawionych do pojemników, po wcześniejszym uzgodnieniu z KZGRL.  
Zastępca Wójta spytał, czy w Spółdzielni Mieszkaniowej w Pawłowicach jest problem                     
ze zgłaszaniem dodatkowej ilości odpadów komunalnych.  
Przewodnicząca Kamyczek wyjaśniła, że jeśli chodzi o firmę MZO, to jest to procedura 
wypracowana na telefon.  
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Zastępca Wójta dodał, że paragraf 13 uchwały otrzymał nowe brzmienie. Zmniejszono ilość litrów 
przypadających m.in. na ucznia z 10 na 7 litrów, co będzie się wiązało z mniejszymi opłatami         
np. dla szkół. W zakładach pracy takich np. zakłady rzemieślnicze określono po 10 litrów                 
na pracownika, a było 120 litrów na każdych 10 pracowników. W przypadku ogrodów działkowych 
skrócono termin odbioru z marca na kwiecień, a odbiór z domów letniskowych skrócono z września 
do sierpnia. Myślano zapewne o miejscowościach letniskowych, gdzie z końcem okresu wakacji 
kończy się produkcja odpadów.  

Wskazano na konieczność oznaczeń pojemników na nieruchomościach mieszanych, na te 
pochodzące z nieruchomości zamieszkałej (Z) i niezamieszkanej (NZ). 
W związku z omawianiem parag.16 Zastępca Wójta prosił o zwrócenie uwagi na zmianę 
częstotliwości odbioru odpadów zmieszanych z nieruchomości zamieszkałych – nie rzadziej niż raz 
na dwa tygodnie.  
Przewodnicząca Komisji wskazała, że zwróciła uwagę na tą zmianę i tego się właśnie obawia.           
Nie wyobraża sobie by w spółdzielni mieszkaniowej odbierano odpady komunalne co dwa tygodnie. 
Musi pozostać możliwość co tydzień. Przewodnicząca wyraziła swoje wątpliwości. Dodała,                
że budownictwo wielorodzinne jest to coś zupełnie innego. Zależy jak firma przystępująca                 
do przetargu będzie ten punkt regulaminu czytała.  
Zastępca Wójta wyjaśnił, że na spotkaniach z pracownikami urzędów czy spotkaniach władz          
było to zagadnienie omawiane. Możliwe, że to się nie zmieni, ale obawy są. Pawłowice są                   
w pewnym stopniu miejskim osiedlem. Zastępca Wójta dodał, że rozumie iż chodzi o komfort 
mieszkania. Regulamin należy traktować jako całość, choć jedna kwestia jest sporna. 
Zastępca Wójta wskazał, że z czasem ma wejść przepis, że zakłady komunalne będą mogły 
prowadzić odbiór tych odpadów bezprzetargowo. Dużo firm, ze względu na brak tego przepisu         
już upadło. Z drugiej strony z punktu widzenia mieszkańców może przetarg jest lepszym 
rozwiązaniem, bo zmusza do obniżania kwot usług.  
Zastępca Wójta dodał, że z nieruchomości niezamieszkałych odpady selektywne musiano wozić 
samemu do Punktów Selektywnej Zbiórki Odpadów. Teraz wprowadzone zostanie udogodnienie- 
odbiór bezpośrednio z nieruchomości nie rzadziej niż raz w miesiącu. Oznacza to, że będą 
odbierane odpady selektywne także ze szkół.  
W przyszłym roku powinien zostać uchwalony tekst jednolity regulaminu. Obecna uchwała 
zmieniająca jest już drugą zmianą do regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Krzemieniewo. Obecnie gminy mają wprowadzić uchwały zmieniające, by Wojewoda tylko to mógł 
ewentualnie zatwierdzić lub podważyć.  
Informacje o częstotliwościach odbioru poszczególnych rodzajów odpadów podawane będą              
na stronie internetowej Związku, a nie jak było wcześniej na stronach Biuletynu Informacji 
Publicznej Związku i Gminy. Ponadto od nowego roku powstanie Punkt Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych w Krzemieniewie przy ul. Dworcowej.  
Zastępca Wójta prosił o określenie stanowiska Komisji na jutrzejszą Sesje Rady Gminy. Poleca          
pod rozwagę i liczy na pomoc komisji. 
Przewodnicząca jako prezes Spółdzielni Mieszkaniowej ma wątpliwości.  
Zastępca Wójta sugerował, by Przewodnicząca w sprawie wątpliwości zwróciła się do Kierownika 
Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska KZGRL- Pana Roberta Lewusza.  
Przewodnicząca M.Kamyczek podziękowała za przedstawienie projektu uchwały. Ze względu           
na wyczerpanie tematu, zakończono wspólne posiedzenie obu komisji. 
 
           
            
            Protokołowała:                                                             Przewodnicząca:  
 
 
         Joanna Adamczak                                                      Maria Kamyczek 


